

檔 號：

保存年限：

國立雲林科技大學 函

地址：64002雲林縣斗六市大學路3段123號
聯絡人：李于欣
聯絡電話：05-5342601#2352
傳真：5312189
電子信箱：liyuhsin@yuntech.edu.tw

裝

受文者：高雄醫學大學

發文日期：中華民國108年2月19日

發文字號：雲科大學字第1080300070號

速別：普通件

密等及解密條件或保密期限：

附件：如文 (108021900028_A095R0000Q1080300070000-1.pdf,
108021900028_A095R0000Q1080300070000-2.pdf,
108021900028_A095R0000Q1080300070000-3.jpg)

主旨：檢送本校辦理「2019國際文化夏令營志工招募」簡章及海報各乙份，請貴校鼓勵所屬學生踴躍報名參加，請查照。

訂

說明：

一、為實踐社會責任，本校結合企業資源辦理國際文化夏令營，本營隊招募國內外志工深入雲林-土庫，讓偏鄉的孩童增進國際視野。此外，更是能與跨校、跨國的同學共同參與活動的機會。

二、營隊日期及地點：

(一)營前訓：108年7月3日(三)~7月6日(六)假國立雲林科技大學。

(二)實地彩排：108年7月7日(日)~7月8日(一)假土庫鎮宏崙國小。

(三)夏令營活動：108年7月9日(二)~7月12日(五)假土庫鎮宏崙國小。

(四)體驗活動：108年7月13日(六)假土庫鎮。

三、活動費用：完全免費，本計畫提供活動期間之住宿及餐費(不含個人至雲科大來回交通費用)。

四、志工報名資訊：

(一)完成線上個人資料表單：<https://goo.gl/forms/IibjnNuvYgxvKBVm2>。

(二)請填列報名表後，連同家長同意書、學生證電子檔(拍

線

收文文號：1080001481

照或掃描即可)，E-mail至liyuhsin@yuntech.edu.tw。

(三) 內容請詳參簡章(中文及英文簡章)，並請於3月23日前完成線上報名 (<https://goo.gl/forms/IibjnNuvYgxvKBVm2>)。

五、活動網址：國際文化夏令營－雲林&雲科大 International Culture Summer Camp(<https://www.facebook.com/YTICSC/>)。

六、惠請發布活動訊息發布於貴校學生(含國際生)並鼓勵踴躍參加，詳細活動內容請詳參簡章(中文及英文簡章)；若有相關問題，請洽詢本校學務處服務學習組李小姐05-5342601轉2352，或E-mail至liyuhsin@yuntech.edu.tw。

正本：各公私立大專校院

副本： 2019/02/19 16:50:46

2019 International Culture Summer Camp

Volunteer Recruitment Information

1. Purpose

Tuku Township, located in the heart of Yunlin County, adjacent to Huwei (a prosperous city), has a variety of agricultural product. However, Lunnei Community, in the northwest of Tuku Township, is a remote area. It is characterized by limited learning resources and learning opportunities for pupils. Besides, our target school-Hong Lun Elementary School only has sixty-one students in total. Students' parents mainly make a living by growing herbs and peanuts and thus 50% of them are underprivileged family.

One of the basic abilities from Taiwan Grade 1-9 Curriculum Guidelines (from 2008) is cultural awareness and global perspectives. That is, students have to learn and respect various social and cultural groups. It's important to learn to understand and appreciate historical culture of our country and the world. In this way, they will recognize that the world is a global village and cultivate a global perspective of mutual trust and mutual assistance.

Therefore, the International Culture Summer camp will recruit international volunteers and Taiwanese volunteers to assist local children in Tuku Township to learn about local culture and beauty. Through the summer camp, we hope to motivate these children to develop more of an interest in foreign languages and a global perspective. Volunteers will also develop a new perspective of mutual trust and mutual assistance.

2. Organizing Units

Sponsor: The Fentay Charitable Foundation

Organizer: Service Learning Section, Office of Student Affairs, National Yunlin University of Science and Technology

Co-organizer: Tuku Hong Lun Elementary School

3. Dates and Locations

A. Pre-training:

Date: July 3rd, 2019 (Wed.) to July 6th, 2019 (Sat.)

Location: National Yunlin University of Science and Technology

B. Summer camp:

Date: July 7th, 2019 (Sun.) to July 13th, 2019 (Sat.)

Locations: Tuku Hong Lun Elementary School, and townships and villages in Yunlin County

※ for summer camp schedule, please see Appendix I.

4. Recruitment Requirements:

College students age 18 to 25 who are enthusiastic and can fully participate in the event (including graduate students, PhD students, international students, and exchange students).

5. Recruitment Methods:

A. Application Process:

- I. Finish volunteer online Google registration form. Please open link for online Google registration form. : <https://goo.gl/forms/libjnNuvYgxvKBVm2>
- II. Email the word-file registration form, the parental consent form, and the electronic file of your student ID card (both photo and scanned file will be accepted) to liyuhsin@yuntech.edu.tw before March 23rd, 2019 (Sat.) after filling out the online Google registration form.

※Please do not sign up if the applicant cannot fully participate during pre-training and/or for the entire period that the camp is being run.

※Please open link for word-file registration form:<https://goo.gl/FqC1ec>

B. Volunteer Evaluation and Selection Qualifications:

The selection of volunteers will be conducted through a document review or by phone interview. Qualities sought include language competency, coping capacity, and volunteer experience, etc.

C. Volunteer Recruitments:

International volunteers: 10 will qualify to attend, and 10 will be placed on the waiting list.

Domestic volunteers: 10 will qualify to attend, and 10 will be placed on the waiting list.

※The admission's list will be posted on the website of the Service and Learning Section of National Yunlin University of Science and Technology on March 29th, 2019 (Fri.). After receiving an admission's notification, the volunteers should submit the required documents and NT\$3,000 earnest money before April 3rd, 2019 (Wed.). The earnest money will be returned on the last day of the camp. The organization has the authority to cancel the right to participate if the individual does not hand in or is late submitting the documents and the earnest money fee.

※The organizers will notify candidates that are accepted for participation by phone after April 9th, 2019 (Tue.).

※The candidates who are not accepted will not receive any form of notification.

6. Volunteer Obligations:

- A. Lecturers will assign volunteers tasks according to their specialties. Volunteers need to assist with activities, even those they are not assigned to, if necessary.
- B. Volunteers need to hand in a 1,000-word camp review on the last day of the summer camp.

7. Services and Welfare Provided for Volunteers:

- A. Free meals and accommodations, not including transportation fare to and from National Yunlin University of Science and Technology, are provided
- B. Insurance
- C. Free in-depth tour in Yunlin County
- D. Volunteer service certificate

8. Schedule

Dates	Contents	Locations	Accommodations
Pre-training	1. Introduction of the	National Yunlin	YunTech Dormitory

July 3 rd , 2019 (Wed.) to July 6 th , 2019 (Sat.)	2019 International Culture Summer Camp 2. Preparation 3. Design of teaching materials 4. Interaction between international volunteers and domestic volunteers	University of Science and Technology	(Volunteers need to prepare their own sleeping bags and toiletries)
Summer camp July 7 th , 2019 (Sun.) to July 13 th , 2019 (Sat.)	1. Volunteer service at Tuku Hong Lun Elementary School 2. In-depth tour in Yunlin County	Tuku Hong Lun Elementary School, Townships and Villages in Yunlin County	Yulin Business Hotel, Tuku Township (Tentative booking)

9. Contact Information

Contact: Miss Li

Tel : 05-552-4110

Email : liyuhsin@yuntech.edu.tw

10. Registration Announcements:

- A. The organizers have the authority to change, terminate and adjust the events.
- B. Volunteers who participate for the entire period will receive a volunteer service certification.
- C. Volunteers should cooperate with the arrangement made by the organizers. No unauthorized action will be allowed.
- D. Volunteers should follow the rules made by the organizers. The organizers have the right to terminate or cancel a volunteer's certification if volunteer exhibits unacceptable conducts or demonstrates uncooperative or rude behaviors.
- E. The organizer has the authority to change or adjust groups and/or tasks assigned due to various unforeseen circumstances. Volunteers will be expected to cooperate with any changes made by the organizers.
- F. Volunteers are expected to be cooperative to ensure the successful completion of the camp. No absences without permission from the organizers will be allowed.
- G. The organizers may have to change the locations, dates, times, or courses of the camp or stop the camp if any natural disaster or unexpected situation should happen.

Appendix I

Schedule

*Before the camp

Dates	Contents	Notes
May to July	<ol style="list-style-type: none"> 1. Discussion and design of teaching materials 2. Online meeting (about 2 times a month) 	*Teaching materials should be finished before due date.

*Summer camp

Dates	Contents	Locations/Notes
Day1-Day4 July 3 rd (Wed.) to July 6 th (Sat.)	Ice breaker activities Introduction and preparation Courses check-up Preparation of teaching materials Interactions and sharing between international volunteers and domestic volunteers	National Yunlin University of Science and Technology
Day5-Day6 July 7 th (Sun.) to July 8 th (Mon.)	Trip to Tuku Township	National Yunlin University of Science and Technology to Tuku Township
	Preparation of Decorations for the venue Rehearsal	Tuku Hong Lun Elementary School
Day7 July 9 th (Tue.)	Opening Ceremony Introductions of exotic culture I International festival insights DIY Singing camp songs	Days of service and teaching Location: Tuku Hong Lun Elementary School Target group: Students in elementary school
Day8 July 10 th (Wed.)	Introductions of exotic culture II Designing& Painting Singing& Dancing Physical education/sports	

Day9 July 11 th (Thur.)	Introductions of exotic culture III Sentimental card-making activity “I Am the Teacher” activity!	
Day10 July 12 th (Fri.)	Introductions of exotic culture IV Handmade Dessert Reflections and Photographs Closing ceremony	
Day11 July 13 th (Sat.)	In-depth tour in Yunlin County Return	Tuku Township to National Yunlin University of Science and Technology

* Tasks will be assigned according to volunteers’ specialties. Volunteers need to facilitate the progress of the activities at all times.

*Each group will be comprised of international volunteers and domestic volunteers to facilitate bilingual teaching.

國際文化

INTERNATIONAL CULTURE

夏令營

SUMMER CAMP

活動日期 DATE

2019

7/3 (三) - 7/13 (六)

July 3 to July 13

志工招募

Volunteer Recruitment



11天不收取任何費用

邀請充滿熱情的你一起服務雲林體驗雲林

即日起至~3/23日
Present to March 23, 2019

李小姐 Miss Lee
TEL : 05-5342601 #2352
E-MAIL : liyuhsin@yuntech.edu.tw

18歲 - 25歲大專校院在校學生 (含碩博士、外籍生及交換生)
具服務熱忱且能全程參與者。

College students age 18 to 25 who are enthusiastic and can fully participate in the event
(including graduate students, PhD students, international students, and exchange students)



快速報名



1. 線上填寫報名表
Finish online Google registration form



2. 掃描家長同意書、學生證 (E-mail 至 liyuhsin@yuntech.edu.tw)
Email the parental consent form and electronic file of student ID card to liyuhsin@yuntech.edu.tw



3. 再次確認全程皆可參與
Be sure to fully participate for the entire period of the camp

COME TO JOIN US

FREE OF CHARGE



國際文化夏令營 雲林 & 雲林大
International Culture Summer Camp

2019 國際文化夏令營

志工招募簡章

一、主旨

土庫鎮位於台灣雲林縣中心地帶，擁有豐富的農特產品。地理位置與熱鬧的虎尾鎮相鄰，但於鎮內西北方的崙內社區，因地理位置偏遠，當地學童課外學習資源及機會相當有限。因此，本次服務地點為當地的宏崙國小，學生僅有 61 人，社區家長以種植藥草及花生為主，弱勢家庭比例約佔 50%。

於 97 年國民中小學九年一貫課程綱要中十大基本能力其中之一為「文化學習與國際理解」- 認識並尊重不同族群文化，瞭解與欣賞本國及世界各地歷史文化，並體認世界為一整體的地球村，培養相互依賴、互信互助的世界觀。本次的營隊，將招募國際志工及台灣志工深入雲林 - 土庫，藉由此夏令營課程的導入，讓小朋友們看見台灣本土文化之美，亦能培養國際視野，引發孩子學習多元語言的動機，而志工們也能互相交流。

二、活動單位

贊助單位：財團法人豐泰文教基金會

主辦單位：國立雲林科技大學 學務處服務學習組

協辦單位：雲林縣土庫鎮宏崙國小

三、活動日期及地點

(一)營前訓：2019 年 7 月 03 日(三)至 06 日(六)，地點：國立雲林科技大學

(二)活動日：2019 年 7 月 07 日(日)至 13 日(六)，地點：雲林縣土庫鎮宏崙國小、雲林縣土庫鎮

四、報名資格

18-25 歲大專校院在學學生(含碩博士、外籍生及交換生)，具服務熱忱且能全程參與者。

五、報名資格

(一)報名方式：

1. 完成線上個人資料表單，報名網址：<https://goo.gl/forms/l1bjnNuvYgxvKBVm2>

2. 請填列報名表後，連同家長同意書、學生證電子檔(拍照或掃描即可)繳交，於 2019 年 3 月 23 日(六)前，E-mail 至 liyuhsin@yuntech.edu.tw。

※為確保活動之完整性，如無法全程參與者(含營前訓及服務期間)，請勿報名。

※相關文件(活動簡章、報名表及家長同意書)下載連結：<https://goo.gl/FqC1ec>

(二)志工遴選原則：以書審或電話洽談方式辦理，評審重點包括志工活動經驗、外語能力、應對能力...等。

(三)志工錄取

1. 國際志工：正取 10 名，備取 10 名。

2. 國內志工：正取 10 名，備取 10 名。

※錄取名單於 2019 年 3 月 29 日(五)公告至雲科大學務處服務學習組網站。

錄取者接獲錄取通知後，於 2019 年 4 月 3 日(三)前提供所需文件並繳交保證金新台幣 3,000

元整，保證金將於活動結束當天退還。逾期或未繳交者，招募單位有權取消錄取資格。

※備取生如被錄取，本組將於 4 月 9 日(二)之後再電話通知。

※未錄取者不予通知。

六、志工參與義務

(一)課程老師將依個人專長安排授課課程，如非授課時間亦需協助課程進行。

(二)活動結束日需繳交 1,000 字參與心得。

七、志工福利

(一)活動期間食宿免費，但不含個人至雲科大之來回交通費。

(二)活動保險

(三)認識雲林體驗活動

(四)志工服務證書

八、活動地點

時間	活動內容	活動地點	住宿地點
營前訓 2019年7月03日(三) 至 2019年7月06日(六)	1.活動說明、行前準備 2.教案、教具設計 3.國內/國際志工交流	國立雲林科技大學	雲科大宿舍 (需自備睡袋、盥洗用具)
活動日 2019年7月07日(日) 至 2019年7月13日(六)	1.宏崙國小營隊活動 2.雲林深度體驗	北港鎮宏崙國小	雲林縣土庫鎮- 雲林商務旅館

九、聯絡方式

聯絡人：李小姐 Tel : 05-5524110

Email : liyuhsin@yuntech.edu.tw

十、注意事項

(一)主辦單位保有修改、終止、變更活動內容之權利。

(二)全程參加者將獲頒志工服務證書。

(三)活動期間配合安排，一律團體行動。

(四)活動期間應遵守主辦單位各項規定及安排，擅自行動及態度不佳者，主辦單位有權終止服務的延續並拒發志工服務證書。

(五)基於工作及人力需求，主辦單位有權調動排定之組別及工作事項，志工應全力配合。

(六)全體人員活動時間皆需於教學課輔現場並協助教學，不得單獨行動或外出。

(七)若遇颱風或突發災害等狀況，主辦單位得緊急變更課程、上課時間、地點或停止課程。

活動流程

● 活動前

日期	活動內容	備註
5月至7月 (活動前)	1. 教案設計及討論 2. 線上會議(一個月約1-2次)	教案設計須於主辦單位規定時間內完成

● 活動開始

日期	活動內容	活動地點/備註
Day1-Day4 7/03-7/06 (三)-(六)	相見歡、活動說明及籌備 課程驗收、教具準備 國內外學生交流分享	國立雲林科技大學
Day5 7/07(日)	出發土庫 雲林體驗活動	國立雲林科技大學→土庫
Day6 7/08(一)	活動場佈/彩排	雲林縣北港鎮朝陽國小
Day7 7/09(二)	始業式 大大世界(一) / 一起過節趣 小小美術家 / 小小歌手	【營隊活動日】 地點：雲林縣土庫鎮宏崙國小 服務對象：國小學童
Day8 7/10(三)	大大世界(二) / 小小藝術家 小小歌手 / 小小運動健將	
Day9 7/11(四)	大大世界(三) / 小小科學家 小小天使 / 小小老師	
Day10 7/12(五)	大大世界(四) / 小小廚神 小小心意 / 結業式	
Day11 7/13(六)	雲林一日遊 快樂回家去	土庫→國立雲林科技大學

*將依個人專長安排授課課程，如非授課時間亦需協助課程進行。

*教案分配方式將採國際志工及國內志工互相搭配，使用雙語教學方式進行。

決行層級：

意 見 及 簽 章

承
辦
單
位

擬：

- 一、國立雲林科技大學辦理「2019國際文化夏令營志工招募」，請鼓勵所屬學生踴躍報名參加。
- 二、轉貼學務處首頁校外訊息處周知。
- 三、陳閱後存查。

承辦人：

課外活動組 計畫人員 陳政伶 0220
1131

組長：

學生事務處 課外活動組 組長 陳朝政 0222
1349

會
辦
單
位

決
行

學務長：

學生事務處 學務長 周汎浩 0222
1349

分層負責授權 學務處專用章 0222
1349